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Onderwerp: Ruimtelijke Economische Visie Noord‐Nederland.  
 
Geachte leden van de commissie, 
 
In mijn inspraak zal ik ook even een kleine terugblik hebben op mijn inspraak over Groningen – 
Heerenveen. Het was een interessant stuk om te lezen, maar een visie durf ik het echt niet te 
noemen. Dit lijkt meer op een tactische  agenda gezien de looptijd met een zeer beperkt speelveld. 
Doordat te beperkte speelveld zijn we ook niet in staat een echte visie op papier te zetten waarin in 
alle topsectoren voorkomen. Want er valt geld uit vele potjes te halen, maar dan moet je wél weten 
wat je van plan bent en wat je ermee wil doen? Want de topsectoren hebben ook weer een overlap 
met het EU beleid. Logistiek en Infrastructuur zijn Ying en Yang die horen bij elkaar!  
 
De term ‘Economische uitvoeringsagenda en netwerkstructuur’ zoals de ‘Brainportarea’ het gebruikt 
is veel logischer in dit opzicht. Verder is meteen de gebiedsagenda intergraal onderdeel van het 
relaas van Brainport. Daar worden vragen meteen opgelost van wat doen we waar? Verder staan er 
de spelers bij die verantwoordelijkheid hebben voor een bepaalde topsector. Binnen het netwerk van 
elkaar ondersteunende stichtingen en verenigingen onder de Brainport. Naast de gebruikelijke 
spelers zoals de MKB’s of VNO’s die niet bepalend zijn maar wel intense medespeler in de 
verschillende netwerken. Onze lobby is maar een vage schaduw van die van de Brainport. In deze 
casus herinner ik U ook aan het niet op tijd van strategie en tactiek te veranderen toen het om 
Groningen – Heerenveen ging. Het SNN nam afstand van mijn bevindingen. Maar ik heb de vrijheid 
genomen om het ook aan de heer Rinus van Schendelen (politicoloog bij Erasmus Universiteit 
specialisatie Public Affairs) te sturen. Hij was het ééns met mijn conclusies. Op een paar kleine details 
na.  
 
Zelf loop ik lang genoeg in de coulissen mee om er een duidelijke mening over te hebben. Verder heb 
ik zeker een stevige mening over hoe het SNN wel kan functioneren. Als op dit moment de vaste 
partner VNO‐NCW het type Labrador (Lambert Zwiers)als directeur heeft. Dan zal het SNN zelf het 
type Jack Russell tegenover moeten zetten. Dit is zeker een karaktertrek die ik niet waarneem bij de 
heer Engelsman. Verder mis ik echt goed inzicht bij die organisatie om netwerken die van belang zijn 
strategisch, tactisch en operationeel uit te melken? Dit tot zeker 800 kilometer buiten het SNN 
gebied. Een tijdige verjonging kan wonderen verrichten bij het SNN. Dit gecombineerd met één echte 
visie en lef. Blijven we navelstaren in het SNN gebied of gaan we actief naar buiten treden? Op veel 
grotere schaal dan nu het geval is? 
 
Op het Ruimtelijke deel van de economische agenda is het Noorden in de netwerken van belang 
‘oorverdovend’ afwezig. Dit in zowel de Randstad als Noordelijke Duitsland en daarbij heb ik het niet 
over het gebied voor de meeste met de psychologische grens bij Oldenburg(Nds). Blijkbaar zijn we 
niet in staat een visie en verhaal neer te zetten waardoor ze in Den Haag gaan kwijlen bij de onze 
visie. De vijandelijke instituten zoals het Planbureau van de Leefomgeving, Raad voor Infrastructuur 
en Milieu, CPB en SCP als voorbeelden. Plus de Nederlandse Spoorwegen.  
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Een meningsverschil met de heer Van Schendelen is de factor menskracht. Mag ik GS herinneren aan 
de ‘Kompasgelden/Langman’? Wij hebben nog steeds recht op 4 miljard Euro uit Den Haag. Van de 
10 jaar 1 miljard per jaar is maar 6 jaar uitgevoerd(Looptijd 2000 – 2010). Tot en met 2006 gedaan 
door het Rijk. Dus nog 4 jaren te claimen in Den Haag in de begroting als regio; nu inclusief een 
aardige rente. Hier werd de stekker uitgetrokken tijdens het gevecht om het RSP‐pakket.  
Dit is éénzijdig in de 2e Kamer stopgezet op desinformatie van uit een reeks Rijksinstituten die het 
Noorden alleen maar zien als win‐ of dumpgewest? Kijk naar het gedrag van het ministerie van ELI 
rond wind op land? Wel de nadelen, maar geen centime aan investeringen vanuit Den Haag naar de 
regio ter compensatie? Als wij voldoende menskracht in Den Haag hebben en effectief aansturen 
waren dit soort dingen voorkomen of veel beperkter geweest in de schade. Aan goede ogen en zeker 
oren ontbreekt het zeker in Den Haag in aantal. Nu loopt er anderhalve man en een paardenkop?  
 
Vanwege de vollere agenda met bijvoorbeeld Duitsland zal u meer mensen in Den Haag in moeten 
zetten. Het ontbreekt gewoon aan de factor tijd die enorm kostbaar is. Alles zelf willen doen als 
bestuurder kan zeer contraproductief werken. Wel aanwezig zijn wanneer het echt verlangt wordt. 
Want ik kan ook niet op drie verschillende plekken tegelijk zijn; u wel? Verder is het veel 
eenrichtingsverkeer vanuit Noord‐Nederland als de media goed gevolgd wordt. Dit betreft zowel de 
Rijksadvies instituten als de verschillende 2e Kamercommissies. Sinds het afserveren van de 
‘Zuiderzeelijn’  en het RSP‐pakket is de commissie Infrastructuur & Milieu hier niet geweest en we 
zijn al drieënhalfjaar verder?   
 
Ook rond het dossier samenwerken met Noord‐Duitsland kan het zeer nuttig zijn om de verschillende 
mensen achter hun bureau weg te trekken(Den Haag) voor een serie werkbezoeken? Hier ga ik 
verder op in bij de samenwerking met Noord‐Duitsland.  
 
Dit is deel 2 in mijn relaas opvolgend op Groningen – Heerenveen waar ik ook al een deel van de 
problematiek beschreef.   
 
Dank voor uw aandacht.  
 
Frank Menger 
 
 


